
 
 
 
 

 
 
 
       

 
 
 
 
 
    RRAANN EECC  PPLLNNÝÝ  NNOOVVIINN EEKK  AA  ZZPPRRÁÁVV   ZZ    RRAA NNVVAANNCC EE  AAŽŽ  KK  VVÁÁMM!!  AATT  JJSS TTEE  KKDDEEKKOOLLIIVV    --  DDOOBBRRÉÉ    PPOOCCTTEENN ÍÍ  !! 

 
ÚVODNÍK: 
 
 Poslední dobou jsem si zakázal 
procházky na Maxov. Vždy me totiž rozcílí 
tamejší nová výstavba satelitního mestecka. 
Nevím, jak Vy, ale já nekteré veci zkrátka 
nechápu a nerozdejchám. Tak treba:   
-  když chci bydlet na vesnici, tak bych chtel 
zapadnout do jejího rázu a nebydlet 
v unifikovaných bunkách, které mi ze všeho 
nejvíc pripomínají panelák naplacato.   
-   vadilo by mi, že krásný pohled na krajinu 
(a krajina sama) bude znehodnocen 
takovýmto megalomanským sídlištem. 
-    cítil bych se cizí a bez vlastní identity 
- nechci, aby dobu socialistických sídlišt 
vystrídala doba sídlišt kapitalistických 
- myslím, že sedmimetrová šírka silnice, 
lemovaná betonem a umelým pískovcem, je 
skutecne  zlocinem proti venkovské krajine 
zdejší… 
 Nechci již pokracovat ve výctu 
nesmyslností techto. Chápu, že lidé dnes 
chtejí bydlet „kvalitneji“ , ale nechápu, že si  
nekdo   myslí: tohle je kvalitní bydlení. To se 
podle mne odvíjí od jiných hodnot, než je 
nový obarvený dum, individuální stání pro 
auto, bazén. Ale treba od úcty ke krajine, 
sousedum, od zájmu o své okolí, od vedomí, 
že nenávratne nenicím ducha místa, ale 
vnímám: po nás prijdou další generace, ne 
potopa. Nemusíte se mnou souhlasit, ale 

predstavte si kolem kaple Kinských ve 
Sloupu padesát domecku. Jeden jako druhý. 
Podívejte se ted na ten horizont kaple 
s alejí. Bohužel asi nenávratne zmizí. Tak 
jako puvab osady Maxov. 
 Ackoliv, treba je ješte cas, byt pet 
minut po dvanácté… 
                                                               m.k. 

 
 
Vážení obcané Radvance a také chalupári .  
 
 Clovek ani nepozoruje, jak ten cas 
letí a tu máš, je tady konec roku. Je to již 
tretí rok práce našeho zastupitelstva a musím 
prohlásit, že co do poctu akcí, zatím ten 
nejúspešnejší. Alespon podle rozsahu 
provedených investicních i neinvesticních 
prací. Na radu z techto akcí se povedlo 
sehnat peníze z dotací. 
Výcet viditelných prací je následující: 
    Dokoncení rekonstrukce budovy 
obecního úradu, která byla rozložena na tri 
roky z duvodu nárocného financování. Bylo 
provedeno statické zajištení objektu a nová 
fasáda. Dále rada oprav a úprav ve vnitrních  
prostorách(dlažba,nové WC, ústrední topení,  



  
 
malování). 
Poslední cást rekonstrukcních prací byla 
výmena starých zkrížených oken, kterým 
dovnitr foukalo a natrení stávajících.    
 Další nárocná a velmi zdarilá akce je 
oplocení hrbitova, které už radu let volalo po 
 

 
 
novém plotu. Nové oplocení je velmi vkusné 
a zduraznuje vážnost tohoto místa. 
 Mimo program jsme zajistili náter 
fasády na kaplicce a také schodu a dverí. 
Provedli jsem elektrifikaci kaple, takže 
kaple už uvnitr svítí a je také osvícena 
dvema halogenovými reflektory i z venku. 
 Mimo program jsme také museli 
opravit havarijní stav mostku ke mlýnu. Ten 
byl poškozen vodou a nosné steny hrozily 
zrícením. 
 V rámci bezpecnosti silnicního 
provozu jsme instalovali trí kusy retardéru 
na nebezpecná místa. 

 A ted nekteré veci, které dají hodne 
práce, nebot naráží casto na úredního šimla, 
ale jsou pro obec stejne duležité, jako ty 
viditelné. Stále velmi intenzivne 
pokracujeme na tvorbe územního plánu 
obce. Ted jsme asi ve dvou tretinách celého 
rízení. 
 Rozjeli jsme starou akci - predávání 
historického majetku obci, konkrétne lesu. 
Jedná se o nárocné jednání  s Lesy CR a 
katastrálním úradem. 
 Co se nám nepodarilo, i když jsem do 
poslední chvíle doufal, že se ješte nejaká 
dotace najde,  je oprava komunikace na 
Maxove a vyztužení trí vybraných 
križovatek. Dostal jsem ujištení z vyšších 
míst, že pro príští rok na tuto akci peníze z 
Krajského úradu Libereckého kraje 
dostaneme. Takže chalupári na Maxove 
držte si palce. 
 Také bych se rád zmínil o zajímavé 
prednášce pana Josefa Rybicky nazvané „Z 
Radvance okolo sveta“. Pan Rybicka na sále 
promítal zábery z velehor témer všech 
svetadílu a doprovázel je zajímavým 
vyprávením. Myslím, že to byl pro prítomné 
príjemný zážitek. Panu Rybickovi dekujeme 
a prejeme mu mnoho dalších úspesných 
výstupu na vrcholy hor. 
 Musím    ocenit   aktivitu   Lesu   CR, 
konkrétne revírníka pana Fialy a reditele 
Ing. Junka. Jejich zásluhou byl zhotoven 
altánek s lavicemi u cesty pod Havrankami a  
 

 
 



hlavní vyhlídková vež Havranek byla 
opatrena zábradlím. Dále prislíbili, že v 
príštím roce vylepší prístupovou pešinku a 
opraví schody. 
Doporucuji, udelejte si výlet.  
 Další pochvalu si zaslouží pan 
Macoun, který se stará o vývesku na 
hasicárne a pravidelne tam vyvešuje 
zajímavosti z historie i soucasnosti naší 
obce. Dekuji. 
 Píšu-li o aktivitách našich obcanu, 
musím pripomenout i dílo Tomáše Januše, 
který provedl odvodnovací rýhy pro vodu z 
polí tak, aby její proudy nenicily v lonském 
roce opravenou komunikaci smerem k 
Macounum a na druhé strane smerem ke 
Štikarum. Dekuji. 
A nyní k soucasnosti a nejbližší 
budoucnosti. 
 

 
 
 V pondelí 14.11. zahájila firma AZ 
TRADE, která staví rodinné domky na 
Maxove, opravu poškozeného mostu u 
Kosinu. Oprava potrvá nejméne tri týdny. 
Vzhledem k tomu, že se jedná pomerne o 
rozsáhlou opravu, bude v této dobe uzavren 
provoz na této komunikaci. Prestože firma 
jedná o oprave s obcí už od kvetna, bohužel 
nastoupila ne zrovna ve vhodný cas. OÚ 
proto projednal s technickými službami 
pravidelné sypání komunikace ke kaplicce. 
Na zimu nechá demontovat retardér. To 
proto, aby byl snadný výjezd do kopce.  

Prosíme všechny ridice, aby v této dobe 
respektovali dopravní znacení.  
 Na zahájení adventu, jak se stalo již 
tradicí, rozsvítíme vánocní strom. Nebude 

chybet ani ohnostroj. 
Tentokrát, jak jsem slíbil, 
budou znít i vánocní koledy. A 
pro príchozí diváky bude 
pripraveno i neco na zahrátí.  

 Další duležitá vec se bude konat v 
úterý 13.12.2005 a to je poslední letošní 
verejné zasedání zastupitelstva obce. Na 
poradu bude zmena rozpoctu pro rok 2005 a 
návrh rozpoctu na rok 2006. V návrhu 
rozpoctu budou vyhlášeny nejduležitejší cíle 
pro nastávající rok. 
 No a pak už prijde Ježíšek, doufáme, 
že pan farár nám opet usporádá pulnocní 

mši, která by mela 
zacít pravdepodobne 
ve 23.00 hod. Tuto 
informaci upresníme 
na verejném zasedá-
ní a také ve vývesce. 
 Potom nás už 
ceká veselý Silvestr 

a do nového roku s chutí, tolerancí a dobrým 
zdravím pro pohodu a porozumení nás 
všech.        
                         Jirí Dvorácek  
      starosta      

 
 

Fotbalové utkání Radvanec- Polevsko 
 
Odvetné utkání Radvanecké Chelsea a 
Polevských Tygru, které se konalo v pátek 
7.10.2005 na hrišti ve Sloupu bylo velice 
zajímavou sportovní podívanou. Fandit 
našim prišlo opet nekolik desítek príznivcu 
fotbalu. Po prvním polocase bylo skóre 3:1 
pro Chelsea.   V druhém polocase Tygri je 
dohnali na konecný výsledek 3:3. Následné 
trestné strílení dopadlo ve prospech 
Radvanecké Chelsea. 



 
 
Gratulujeme našemu týmu k takovému 
skvelému výsledku. Tentokrát se to obešlo 
bez úrazu.               p.u. 
 

 
 

A za týden je tu ADVENT 

Na dverích se zacínají objevovat adventní 
vence, domky a chalupy se brzy rozzárí. V 
nekterých zahradách už na strom šplhá 
Mikuláš.  

 
 A co je to vlastne advent?  Pochází z 
katolické církve. Je to období radostného 
ocekávání a tešení - verící se teší na príchod 
Spasitele, ostatní na nejpríjemnejší svátky v 
roce. Kdo si v techto dnech privstane a 
kolem šesté hodiny je v kostele, uslyší 
takzvané rotáry, písne, které se zpívají na 
jitrních mších. Krestané doporucují pro 

adventní týdny mírný pust, protože strídmost 
v jídle bystrí rozjímání. 
 Adventní doba  trvá ctyri nedele pred 
slavností  Narození Páne  (25.12.). Deti 
dostávají adventní kalendáre a otevírají 
každý den jedno cokoládové okénko. 
Tématem adventní doby je príchod Krista. 
Advent je rozclenen na dve cásti. Od první 
nedele adventní do 16. prosince je pozornost 
uprena na príchod Krista. Druhou cástí je 
poslední adventní týden - 17. - 24. prosince - 
a je zamerena ke slavnosti Narození Páne.                          
      p.u. 
 

 
 

V sobotu 26.11.2005 v 17.00 hodin 
Vás zveme na rozsvícení 

vánocního stromu 
u hospody u Mlejna. 

 

Pro deti caj, pro dospelé 
Grog a svarák zajišten. Letos 
budou znít i vánocní koledy a 
ohnostroj bude také… 
 

                                
 
Pozvánka na verejné zasedání 
 

Poslední zasedání zastupitelstva 
obce v tomto roce se koná 

v úterý 13.12.2005 v 18.00 hod. 
 

Program : 
- zmena rozpoctu pro rok 2005 
- návrh rozpoctu na rok 2006 
- námety obcanu do ro zpoctu 2006 
- ruzné + diskuze 

 
vydal Obecní úrad Radvanec 2005 

redakce: M.Kosina, J.Dvorácek, P.Ullrich 
kontakt: ra2nec@volny.cz        Pp 


